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Protokół nr XLI /21 

z obrad XLI  zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się w dniu 7 lipca 2021  roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łomży 

 

Na ogólną liczbę 23 radnych Rady Miejskiej Łomży w obradach sesji uczestniczyło 21 

radnych, co stanowi  91,3 %  ogółu radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 

Obrady sesji rozpoczęto  o godz. 10.00, a zakończono o godz. 11.00. 

 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

Otworzyła obrady XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Po zapoznaniu się z listą 

obecności stwierdziła prawomocność obrad. Poinformowała, że  zanim przyjmą 

porządek obrad, to  na sali jest Pani, która prosiła o głos, następnie poprosiła  

o zabranie głosu Panią Halinę Ścisłowską. 

 

Halina Ścisłowska – mieszkanka Łomży 

  

Podziękowała za udzielenie głosu i poinformowała, że od 44 lat jest 

mieszkanką, obywatelką Łomży i przez te lata pełniła funkcje pedagoga. Dzisiaj jest 

już na emeryturze, ale ta czułość i wrażliwość pedagogiczna została w niej i przywiodła 

ją dziś na sesję, po raz pierwszy zresztą i czuje się tak skrępowana i zestresowana, 

ale wydaje jej się, że powie to o czym pragnie powiedzieć. Kiedyś ktoś powiedział,  

że ci, którzy dobrze, mówią krótko. Postara się nie zawieść autora tych słów, a poza 

tym do ścisłych myśli zobowiązuję ją nazwisko.  

W „Bezcennej” z 24 czerwca przeczytała, że największym bólem naszych 

włodarzy to jest brak przestrzeni inwestycyjnych i drugi problem, to spadek dzietności. 

Oczywiści budownictwo mieszkaniowe rozwija się bardzo dobrze. Od dwóch lat 

mieszka na Szmaragdowej i uczestniczy we wspólnocie mieszkaniowej i słucha, 

obserwuje, tak jak wcześniej jako pedagog, tych bolączek młodych. Największym 

problemem to jest brak miejsc parkingowych i pewnie nie tylko na Szmaragdowej i nie 

tylko w Łomży, ale i w całej Polsce, ale drugi problem, który mogliby Państwo 

zminimalizować, to jest brak takich prawdziwych placów do zabaw dzieci. Coraz więcej 

jest dzieci, młodych małżeństw i jest ogromny problem. Te „oblepione” samochody 

przy chodnikach nie pozwalają czasami nawet przejść, nie pozwalają czasami 

dzieciom jeździć rowerkami, hulajnogami i to jest ogromny problem. Deweloper daje 

jakiś minimalistyczne place zabaw, ale to są dla takich malutkich dzieci, mała 

piaskownica i jakaś huśtawka, natomiast  chłopcy 7,8,10-letni, którzy mają „głód ruchu” 

naprawdę nie mają gdzie tej energii spożywać i to jest prośba młodych małżeństw do 

Państwa, żeby tym problemem się zająć, a ponieważ czytała też, że „na Łomżę 

spadnie miliard złotych” z różnych form, czy ewentualnie z tych pieniędzy można 

przygotować te grunty, które są przy Szmaragdowej pod jakiś taki piękny park zabaw, 
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niekoniecznie taki jak piękny Park Jana Pawła, ale właśnie park zabaw, żeby można 

tam było i wyjść z czworonogami i oczywiście młodzi rodzice mogliby też więcej czasu 

spędzić z dziećmi. Podkreśliła, że Łomża jako taka jest przepiękną krainą i pod 

względem geograficznym i pod względem pogodowym. Na szczęście nie dopadają 

nas tu żadne kataklizmy. Mało tego i pod względem społecznym. Swego czasu 

prowadziła sondaże z młodzieżą, bo pracowała też w II LO i młodzież na pytanie co 

byś chciała wykrzyczeć światu, tylko dwie przytoczy: „cieszę się, że żyję w wolnym 

spokojnym mieście, że nie mam żadnych uzależnień, że są ludzie, którzy mnie 

kochają, jestem szczęśliwy, że mam kochaną rodzinę.” To były tylko niektóre, jeśli ktoś 

chciałby więcej, to oczywiście ma opracowanie.  

Jeszcze raz zwróciła się i do włodarzy i do Szanownej Rady Miasta, żeby 

ewentualnie wziąć ten problem tego parku zabaw pod rozwagę, bo dobre uczynki nie 

tylko podążają za instytucjami, ale przede wszystkim za człowiekiem, za ludźmi i na 

pewno Państwa imiona, nazwiska, jeśli podejmą ten problem  gdzieś się zapiszą, jeśli 

nie złotymi, to na pewno kolorowymi zgłoskami i przydadzą nie tylko Państwu blasku, 

ale całej społeczności łomżyńskiej. Zgłasza projekt i dziękuję, za możliwość zabrania 

głosu, będzie śledziła ewentualny projekt. Podziękowała  za wysłuchanie i życzyła, 

żeby ten projekt mógł się ziścić. 

 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Poprosiła  o uwagi do  zaproponowanego porządku obrad.  

Uwag nie zgłoszono. 

Rada, w wyniku głosowania 21 głosem za – jednogłośnie, przyjęła następujący 

porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad XLI sesji Rady Miejskiej Łomży. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji  Rady Miejskiej Łomży. 

3. Informacja o pracy Prezydenta w miesiącu czerwcu 2021 r.  

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 

2021 - 2034  /druk nr 678, 678/1, 678A z autopoprawką/ 

b) w sprawie zmian w budżecie miasta Łomża na rok 2021  /druk nr 679, 679/1, 

679B/ -  wiodąca Komisja Finansów i Skarbu Miasta  

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 

Łomży na lata 2021 – 2026 z perspektywą do 2030 roku” wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko /druk nr 677, 677A/ - wiodąca Komisja ds. Ochrony 

Środowiska 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków /druk nr 680, 680A/ -  wiodąca Komisja Gospodarki 

Komunalnej Rozwoju i Przedsiębiorczości 

7. Zajęcie stanowiska w sprawie pism skierowanych do Rady. 

8. Sprawy różne. 
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Ad. 2 
 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

 Poprosiła o uwagi do protokołu z obrad XL zwyczajnej sesji Rady Miejskiej.  

 Radni uwag nie zgłosili. Rada przyjęła protokół z obrad XL  sesji. 
 

Ad. 3 
 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

 Poprosiła o uwagi i pytania do informacji o pracy Prezydenta w miesiącu 

czerwcu 2021 r..  
 

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Stwierdziła, że informacja została przyjęta. 

Ad.4 a, b 

Omawianie punktu rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 
 

Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Sportu i Zdrowia 

 Przedstawił opinię Komisji Rodziny, Sportu i Zdrowia w sprawie zmian  

w budżecie miasta Łomża na rok 2021   w działach merytorycznie podległych Komisji 

(w załączeniu). 

Przedstawił również opinie Komisji Finansów i Skarbu Miasta  (w załączeniu do 

protokołu). 

Edyta Śledziewska  – Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury  

Przedstawia opinię Komisji Edukacji i Kultury w sprawie w sprawie zmian  

w budżecie miasta Łomża na rok 2021   w działach merytorycznie podległych Komisji 

(w załączeniu). 

 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Otworzyła dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Alicja Konopka    – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie zmian 

w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 2021 - 2034  określony 

drukiem nr 678A z autopoprawką.  

 Na 21 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przy 3 głosach przeciw i 1 

wstrzymującym. Rada uchwałę podjęła.  
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                                                 Uchwała Nr 399/XLI/21 
 Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 7 lipca  2021 r. 
 

w sprawie  zmian w   Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 
2021 - 2034   

Następnie  poddała pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie zmian  

w budżecie miasta Łomża na rok 2021, określony drukiem nr 679B. 

Na 21 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 
podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przy braku głosach przeciw  i 4 
wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 

 

                                     Uchwała Nr 400/XLI/21 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 7 lipca  2021 r. 

 

w sprawie  zmian w budżecie miasta Łomża na rok 2021 
 

Ad.5 

Omawianie punktu rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 

Andrzej Podsiadło - Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska 

 Przedstawił opinię Komisji ds. Ochrony Środowiska przyjęcia „Programu 

Ochrony Środowiska dla Miasta Łomży na lata 2021 – 2026 z perspektywą do 2030 

roku” wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko (w załączeniu do protokołu). 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

Otworzyła dyskusję. 

Tadeusz Kowalewski- radny 

 Poprosił o wyjaśnienie, bo nie znalazł osobiście, być może przeoczył, dwie 
sprawy. Pierwsza sprawa to widomo, że ochrona środowiska ma charakter 
ponadlokalny i nie mieści się ściśle w granicach żadnych przepisów administracyjnych, 
w związku z tym, czy zostały podjęte w tym programie czynności związane z 
porozumieniami międzygminnymi  w celu ochrony środowiska. Druga sprawa jakie są 
narzędzia pomiarowe, czy np. w Łomży jest perspektywa uruchomienia stacji 
meteorologicznej, bo z tego co mu wiadomo, najbliższa jest w Ostrołęce, u nas takowej 
nie ma. Na podstawie jakich pomiarów mamy wnioskować o czystości powietrza. 

Przemysław Chełstowski -  Zastępca Naczelnika WGKiOŚ 

  Poprosił o powtórzenie pytań. 

Tadeusz Kowalewski- radny 

Poprosił o wyjaśnienie czy w tym programie jest jakaś informacja dotycząca 

pewnej strategii podejmowania porozumień międzygminnych w celu ochrony 

środowiska, bo wiadomo, że ochrona środowiska to nie jest kwestia tylko i wyłącznie 

Łomży, ale też tego co jest wokół Łomży, czy są przewidywane porozumienia 
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międzygminne i w jakim zakresie. Druga sprawa, jakie są  przewidywane narzędzia 

pomiarowe, tutaj myśli konkretnie o stacji meteorologicznej, której w Łomży nie mamy. 

Przemysław Chełstowski -  Zastępca Naczelnika WGKiOŚ 

 Odpowiadając na pytania stwierdził, że stacja meteorologiczna  z ochroną 

środowiska ma mało wspólnego, ze względu na to, że stacja meteorologiczna bada  

temperaturę powietrza i różne inne rzeczy meteorologiczne a stacja u nas, która jest 

na ulicy Sikorskiego, to jest wojewódzka stacja, ona jest pomiarowa. Można 

kwestionować miejsce, ale w rzeczywistości jest to stacja działająca.  Odnosząc się 

do pierwszego pytania, stwierdził, że tak naprawdę ciężko mu odpowiedzieć w tym 

momencie. 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Poprosił radnego  Tadeusza Kowalewskiego o doprecyzowanie co rozumie 
przez pozwolenia międzygminne. 

Tadeusz Kowalewski- radny 

Wyjaśnił, że mówił o porozumieniach, nie o pozwoleniach. Poprosił o informację 
czy w ramach tego programu, który został radnym przedstawiony są przewidywane 
 i w jakim zakresie porozumienia międzygminne dotyczące ochrony środowiska. 

Przemysław Chełstowski -  Zastępca Naczelnika WGKiOŚ 

Odpowiadając na pytanie stwierdził, że w tym programie mamy cele założone. 

Porozumienia międzygminne, oczywiście jeśli będzie to oddziaływało to na cały 

obszar, który tutaj został ujęty, czyli oddziaływanie na środowisko na wody opadowe 

itp., jak najbardziej będą, tylko w rzeczywistości my w naszym programie nie możemy 

wychodzić poza obszar miasta. Porozumienia, jeśli będą potrzebne, jak najbardziej są 

możliwe, ale na chwilę obecna program dotyczy samego miasta. Nie możemy na sesji 

przyjmować narzędzi, które nie dotyczą miasta i nie są zależne od nas. Prostym 

przykładem  są wody opadowe i zlewnia rzeki Narew czy Łomżyczki wychodzi poza 

teren miejski i najprawdopodobniej  muszą być zawierane porozumienia. Podkreślił, 

że programy dotyczą wszystkich gmin i starostw. One są realizowane według 

krajowego programu i wojewódzkiego programu, czyli to też jest ujęte jakby  

w całokształcie programowym nie tylko dla miasta Łomży, dla całego regionu, 

subregionu, aczkolwiek jeśli chodzi o sam program dotyczy on, tak jak wcześniej 

wspomniał, miasta Łomży.  

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Stwierdził, że o ile dobrze rozumie Pana Radnego, to pytanie dotyczy działań 

miasta Łomży z sąsiednimi gminami w wymiarze wspólnych działań dotyczących 

ochrony środowiska. Odpowiednie instytucje zajmują się tym, aby tak regionalnie ten 

temat „ogarniać” czy też jakoś tam procedować. Jeżeli chodzi o przebieg rzek, lasów 

czy w ogóle ochrony środowiska, to zajmują się tym instytucje do tego powołane, 

natomiast miasto Łomża mogłoby i prawdopodobnie będzie, bo tak na przestrzeni lat 

to było realizowane, zawierać porozumienia , ale bardziej celowe pod kątem jakichś 
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działań wspólnych inwestycji, które również wchodzą w obszar ochrony środowiska 

czy jakichś terenów rekreacyjnych i wcześniej był powołany Łomżyński Obszar 

Funkcjonalny, który zakładał wiele wspólnie realizowanych działań. Teraz jest ŁFS czy 

jakieś inne okazjonalnie czy też celowo zawiązywane porozumienia i myśli, że Pan 

Prezydent jak najbardziej jest otwarty na takie działania i na obszarze styku obszarów 

administracyjnych miasta i gmin na pewno takie działania będą podejmowane  

i procedowane, aby dla mieszkańców te tereny otwierać czy też właśnie dbać o to 

wspólne środowisko. W wymiarze konkretnych działań inwestycyjnych to  choćby ulica 

Wąska jest taką ulicą, która będzie wspólnym przedsięwzięciem miasta i Gminy Łomża 

i to już te rozmowy są rozpoczęte, aby jej kształt, przebieg i zakres tej budowy wspólnie 

przeprocedować. Tam jest też zlewnia wody opadowej, więc też dotyczy ochrony 

środowiska, więc jak najbardziej takie działania Prezydent przewiduje i one są 

systematycznie realizowane, ale tez w miarę możliwości, w miarę potrzeb, które się 

pojawiają. 

Przemysław Chełstowski -  Zastępca Naczelnika WGKiOŚ 

Odnosząc się do stacji meteorologicznych, o które  Radny pytał dodał, że muszą 

mieć akredytację. My na terenie miasta Łomża tych stacji pomiarowych własnych, lub  

z programu mamy dość sporo. To widać jak wejdziemy na stronę, u nas jest możliwość 

monitorowania i na blokach i na domkach jednorodzinnych, mamy na przedszkolu, ale 

jedyną akredytowaną jest stacja na ulicy Sikorskiego. Można polemizować, jeżeli 

chodzi o miejsce usytuowania tej stacji, czyli domek. Odnosząc się do programu 

stwierdził, że to jest kontynuacja, to nie jest nowy program wprowadzany, tylko jest 

kontynuacją z lat poprzednich. 

Andrzej Podsiadło - Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska 

 Stwierdził, że jak już przyjmują ten program ochrony środowiska, to chciałby się 

zwrócić do mieszkańców miasta, „bo wiele rzeczy  z tego programu jest kosztowna dla 

miasta, ale większość tych kosztów, które będziemy ponosić jeżeli chcemy środowisko 

utrzymać w dobrym stanie,  a w wielu aspektach trzeba je poprawiać, bo wiele rzeczy 

możemy zrobić od ręki”. Pierwsza sprawą jest jak przyjdzie okres jesienno-zimowy, to 

to jest kwestia zanieczyszczenia powierza spalinami, niewłaściwych pieców jakie są. 

Poprosił mieszkańców, żeby składali wnioski w każdym zakresie dotyczące wymiany 

pieców, zakładania nowego ogrzewania fotowoltaicznego jak i gazowego. Wielką 

sprawą jest  sprawa gospodarki odpadami. Tak naprawdę gdybyśmy sami sobie się 

przyjrzeli na co dzień  jaką ilością odpadów się otaczamy, jakie odpady w sensie 

opakowania przynosimy do domu, a moglibyśmy tego uniknąć i wymusić na 

producentach, na sklepach, żeby nas „nie szpikowali” tymi torbami plastikowymi. 

Bardzo dużo sklepów w tej chwili proponuje zamiast plastikowych toreb na pieczywo 

papierowe, to wystarczy zażądać każdego dnia jak się kupuje pieczywo, żeby pakowali 

w torby papierowe, a nie w foliowe i już jest tego odpadu, tworzywa sztucznego mniej. 

„Papier można wykorzystać, tworzywo też powtórnie, ale przychodzi  w pewnym 

momencie to, że to nie jest opakowanie proekologiczne”. Następnie zwrócił uwagę na 

porządek w swoim domostwie, na swojej ulicy, walkę z hałasem. Stwierdził, że na 
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komisji dał przykład koszenia trawy. To dotyczy wszystkich nas mieszkańców jak  

i służb miejskich, które koszą te trawniki. Każdego dnia jeżeli się chodzi, jeździ po tym 

mieście to słychać szalenie głośne kosiarki i to są kosiarki tak prywatne jak  

i w dyspozycji pracowników gospodarki komunalnej. To jest potworny hałas,  

w momencie, kiedy wszyscy chyba pragniemy odpoczynku od tego hałasu 

codziennego, to tak naprawdę sami sobie fundujemy to, nie zdając sobie sprawy  

z tego, że prostymi środkami możemy tego uniknąć.  

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Stwierdził, że chciałby się przyłączyć do apelu Przewodniczącego Podsiadło  

o wspólne dbanie o środowisko. Podkreśliłby jeden aspekt, chodzi o dzikie wysypiska 

w naszym mieście. Miasto Łomża, jak wszyscy mieszkańcy wiedzą i Państwo radni też 

przyjmują te uchwały, w bardzo wielu miejscach miasta buduje nowe drogi, czyli 

porządkuje tzw. „białe plamy”, które od lat były jakimiś nieużytkami i ma na myśli 

obszar tzw. scalenia Żabiej, okolice ulicy Kolejowej, Osiedle Wschód, okolice ulicy 

Księcia Stanisława, Akademicką i wiele innych. Niestety przy tych budowach dróg 

kiedy wchodzą tam maszyny, odkrywają wycinając to zielsko, wiele dzikich wysypisk 

śmieci.  Poprosił mieszkańców Łomży aby zachowali tę wrażliwość i reagowali na takie 

incydenty a tych wszystkim, którzy mają kłopoty ze śmieciami choćby 

wielkogabarytowymi, czy jakimiś innymi, poprosił, żeby nie podrzucali ich  

w niewłaściwe miejsca, czy też nie wyrzucali ich do środowiska, tylko niech korzystają 

z PSZOK, który miasto Łomża wybudowało, bo każdy indywidualnie może zawieźć te 

śmieci bezkosztowo, zostawić w sposób uporządkowany, cywilizowany, wyrażając tym 

samym taką wrażliwość, jeżeli chodzi o dbanie o środowisko. 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Alicja Konopka    – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

Ochrony Środowiska dla Miasta Łomży na lata 2021 – 2026 z perspektywą do 2030 

roku” wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko, określony drukiem nr 677A 

 Na 21 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 19 radnych, przy braku głosów przeciw i 2  

wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła.  
 

Uchwała Nr 401/XLI/21  
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 7 lipca  2021 r. 

 

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Łomży 
na lata 2021 – 2026 z perspektywą do 2030 roku” wraz z Prognozą 

oddziaływania na środowisko 
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Ad.6 

Omawianie punktu rozpoczęto od przedstawienia opinii Komisji. 

Artur Nadolny – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Rozwoju  

                               i Przedsiębiorczości 
 

Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej, Rozwoju i 

Przedsiębiorczości w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków (w załączeniu). 

 

Alicja Konopka  – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Otworzyła dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Alicja Konopka    – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, określony drukiem nr 680A 

Na 21 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 21 radnych, przy braku głosów przeciw   

i wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 

Uchwała 402/XLI/21 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 7 lipca  2021 r. 

 
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków”  

Ad.7 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie pism skierowanych do Rady. 

Maciej Borysewicz – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Poinformował, że nie ma pism skierowanych do Rady, nikt do Rady nie napisał.  

Ad.8 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Prosi o zgłaszanie spraw różnych. 

Zbigniew Prosiński – radny 

Stwierdził, że chciał zabrać głos wcześniej, jak była jeszcze Pani Ścisłowska. 

Zwrócił uwagę, żet utaj nic innego Szanowni Radni nie pozostaje ,jak tylko bić się w 

piersi i przyznać się do pewnych może nie zaniedbań, ale grzechu zaniechania, gdyż 

na tę chwilę tak naprawdę 20 % powierzchni miasta jest objęte planami 

zagospodarowania przestrzennego i tutaj pozostaje chyba tylko prosić w tej chwili 

Pana Prezydenta, żeby przy wydawaniu warunków zabudowy, bo w taki sposób tam 



9 
 

powstaje to osiedle Szmaragdowa, żeby jednak zwrócić uwagę, żeby znajdowały się 

tam jakieś tereny zielone czy też więcej przestrzeni do odpoczynku, bo to osiedle jest 

naprawdę zabetonowane, to co Pani Ścisłowska podnosiła  ma jak najbardziej sens. 

Poprosił Prezydenta, żeby przy wydawaniu tych zabudowy zwrócił na to uwagę. 

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

 Odnosząc się do problemu, który przedstawiła mieszkanka stwierdził, że widzą 

o tym, że w tej części Łomży jest niedobór miejsc, w których dzieci mogą się bawić, 

placów zabaw, boisk. Ten problem był też przecież artykułowany w momencie, kiedy 

był uchwalany plan zagospodarowania przestrzennego, stąd miedzy innymi tutaj też 

ze strony miasta w tym planie jest zagwarantowane miejsce na strefę rekreacji, boisko, 

skate park, więc w tej części dalszej zabezpieczyli miejsce dla dzieci i młodzieży. 

Podkreślił, że w tej części miasta starali się o to, żeby takie boisko powstało, stad m.in. 

wniosek do Urzędu Marszałkowskiego dotyczący kwestii działki przy szpitalu, bo 

myśleli, że może tam uda się stworzyć takie miejsce dla młodzieży, bo widzimy jak  

wyglądają palce zabaw, jak one są budowane przez deweloperów. To są małe place 

zabaw, ale tam brakuje też miejsc sportowych, więc taki pomysł był, te rozmowy 

jeszcze trwają. Wiedzą o tym, że Zarząd województwa na tam też inny pomysł, 

 ale w jakiejś tam części przynajmniej ten teren zostanie wykorzystany na właśnie taką 

aktywność. Podkreślił, że w Parku Jan Pawła II są dwa duże place zabaw,  tam bardzo 

dużo dzieci się bawi i myśli, że to jest niezwykle trafiona inwestycja. Oprócz miejsca 

na rekreację i dla starszych i dla młodszych są dwa place zabaw gdzie dzieci ze 

wszystkich osiedli przychodzą i się bawią.   

Odnosząc się do kwestii bulwarów, stwierdził, że dostaliśmy środki w ramach 

funduszy norweskich 3,5 mln euro i w tej koncepcji bulwarów również plac zabaw jest 

tam umiejscowiony. Oczywiście jeszcze musimy środki pozostałe znaleźć na realizacje 

całej koncepcji bulwarów, ale już przynajmniej część środków mamy. Zgłosiliśmy już 

do „Nowego Polskiego Ładu” wniosek o kolejne środki na bulwary łomżyńskie, ale 

warto podkreślić to, co Pani dziś powiedziała, czyli kwestia miejsc parkingowych, 

widzimy, że bloki powstają. Wokół tych bloków nie ma takich miejsc, rekreacji. 

Gdybyśmy mieli w tamtej części miasta, w osiedlu „Perspektywa” jakiś teren, to pewnie 

już dawno by tam powstało boisko czy jakieś miejsce rekreacji. 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Stwierdził, że jeżeli chodzi o warunki zabudowy, to miasto ma bardzo 

ograniczone możliwości wpływania na to jaką inwestycję, czy w jakim kształcie, dany 

inwestor chce zrealizować. Zaapelował do  wszystkich inwestorów i deweloperów o to, 

aby rzeczywiście budując budynki zadbali o tą przestrzeń rekreacji. Przypomniał 

niedawane wydarzenie, gdzie mieszkańcy przyszli do Prezydenta, aby zwrócić jego 

uwagę i poprosić o pomoc w kwestii projektów zabudowywania przestrzeni jeszcze 

wolnych na terenie ŁSM i Prezydent taką wrażliwość ma i tych placów i przestrzeni 

rekreacyjnych chcemy tworzyć jak najwięcej, tam gdzie mamy takie możliwości. To 

osiedle, o którym mieszkanka mówiła rzeczywiście  jest wybudowane mało 

komfortowo dla mieszkańców, którzy tam zamieszkali. Słyszą te głosy, wiele  z nich 

jest teraz podnoszonych, stąd też pomysł, który zrealizowali, czyli stworzenia planu 

miejscowego, bo tak naprawdę plany miejscowe regulują dość sztywno kwestię 
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zabudowy terenów, regulują wskaźnikami wiele rzeczy, jak np. ilość miejsc 

parkingowych czy ilość tej zieleni i to wtedy jest  „na sztywno” zapisane w planie 

miejscowym i ten plan, który tam powstał jest bardzo dobry w takim wymiarze komfortu 

życia, który tam będzie stworzony dla mieszkańców. Natomiast w kwestii planów 

miejscowych też jest ograniczenie dla miasta, bo ustawa, która to reguluje zakłada 

również przy tworzeniu planów miejscowych obowiązek finansowej realizacji tych 

planów, czyli nie możemy rysować planów po to, żeby one powstawały, tylko mamy  

w ciągu bodaj 10 lat obowiązek te plany zrealizować. Jeżeli takich możliwości 

finansowych miasto nie posiada, to takiego planu Wojewoda nam nie przyjmie, stąd 

też musimy zachowywać te wskaźniki i  w mieście Łomża mamy planów miejscowych 

narysowanych tyle, ile możemy zrealizować, natomiast myśli, że należy w przyszłości 

pochylić się nad tymi planami, które już obowiązują, są dość stare i które trzeba, 

przynajmniej w jakiejś części zmodyfikować. Jeśli chodzi o warunki zabudowy, to tak 

jak powiedział, starają się, aby nie było tzw. dzikich budów, ale żeby każdy z tych 

inwestorów zadbał o komfort życia mieszkańców, dla których buduje budynek, aby to 

nie były same budynki, aby to były przestrzenie, gdzie mogą oni dość komfortowo żyć. 

Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Sportu i Zdrowia 

 Stwierdził, że tak jak mówiła Pani Ścisłowska zauważa się brak takich miejsc, 

natomiast chciał zapytać o działkę przy szpitalu, ale Pan Prezydent już powiedział  

o tym. Jak się okazuje pomimo wielu oponentów warto o tę działkę, na takie 

przeznaczenie w dalszym ciągu walczyć.  

 Zwrócił uwagę, że kiedyś w Lesie Jednaczewskim była ścieżka przyrodnicza 

 i wielu mieszkańców miasta Łomża bardzo  często uczęszcza tą trasą do lasu 

Jednaczewskiego, po to chociażby, żeby odpocząć itd. Poprosił o wyjaśnienie czy nie 

można by było np. w tym miejscu, na tym terenie odnowić tę ścieżkę przyrodniczą, 

która tam była, czy ścieżkę rowerową, bo to jest takie newralgiczne miejsce dla 

mieszkańców miasta, gdzie mieszkańcy bardzo często korzystają z uroków przyrody. 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odpowiadając na pytanie Radnego wyjaśnił, że ten temat był już przez nich, 

przez niego dyskutowany również z Panem Wójtem Gminy Łomża, bo to jest jego 

teren. Nasz administracyjny teren sięga do Lasu Jednaczewskiego, więc tak naprawdę 

ta ścieżka zdrowia, o której mówi Pan radny nie leży już na naszym terenie. Tam 

jeszcze są i Lasy Polskie, więc to jest takie przedsięwzięcie, które musiałoby dotyczyć 

kilku podmiotów. Jest pewnien problem, dość podstawowy, taki, że to nie jest nasz 

teren, więc inwestycja na nie naszym  terenie, jest u źródła dość problematyczna,  

ale myśli, że tutaj jeżeli byłaby wola mieszkańców, jeżeli wile osób by się w to 

zaangażowało i taką wolę wyraziło, to myśli, że Państwo radni też w miarę możliwości 

prawnych i finansowych będą takie wspólne działanie wspierać. Wydaje mu się jednak, 

że ta nowa perspektywa finansowa ma tyle pieniędzy zapisanych na ochronę 

środowiska, na ekologię, na wspieranie takiej rekreacji, ale  w środowisku naturalnym, 

że tam będzie dużo możliwości, żeby takie działanie być może, tak jak Pan Kowalewski 

poruszał, w porozumieniu międzygminnym właśnie zorganizować i przeprocedować, 

myśli, że z pożytkiem i dla Gminy Łomża i dla mieszkańców miasta. 
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Andrzej Grzymała  – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Zwrócił uwagę na to, że zwykle jak przyjmują studium czy plan 

zagospodarowania przestrzennego, to tam w projektowaniu znajduję się miejsca na 

place zabaw itd. Stwierdził, że dobrze by było, żeby w ramach budżetów obywatelskich 

mieszkańcy uczestniczyli, działali i oddawali swój głos przy tworzeniu tych placów 

zabaw. Bodajże w ostatnim budżecie obywatelskim  do kilkunastu placów zabaw 

powstało i to też jest taka odpowiedź na apel tej Pani. Wydaje mu się, że przy tworzeniu 

budżetów obywatelskiego, to jest jak najbardziej realne i to się sprawdza, bo ludzie 

tego potrzebują. 

Tadeusz Kowalski – radny 

Stwierdził, że w związku z tym, co Pani Ścisłowska poruszyła, jak też radni 

próbowali to kontynuować, chciałby zgłosić propozycję, żeby ta komunikacja między 

Radą Miasta a mieszkańcami była jeszcze bardziej sprawna, to żeby nie tylko ogłaszać 

na stronie miasta terminy i porządek sesji, ale też i porządek komisji i terminy komisji 

Jeżeli mieszkaniec ma ochotę przyjść i podyskutować, to wtedy przychodzi i dyskutuje. 

Andrzej Podsiadło - Przewodniczący Komisji ds. Ochrony Środowiska 

Poprosił Pan Prezydenta, żeby powiedział parę słów na temat sytuacji  

z komunikacją miejską. Interesuje go ta sprawa Zdrojowej i Stara Łomża, czy jest jakiś 

pozytywny sygnał. 

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

Kończąc wątek placów zabaw zaapelował, żebyśmy szanowali to, co wspólnie 

naszymi siłami udaje nam się zrealizować. Place, które powstały w Parku Jan Pawła 

II są przez krótki okres użytkowane, a są już dość mocno zdewastowane. Ogłosili 

konkurs dla młodych mieszkańców, bo jest przedział wieku do 25 lat, „Łomża w kadrze” 

gdzie też chcą pokazać, że jest w mieście Łomża problem, to co dzisiaj też wybrzmiało 

podczas dyskusji o ochronie środowiska, że są miejsca, które są zaśmiecone. Są to 

często tereny prywatne i to co często wybrzmiewa w jakichś przekazach medialnych, 

żebyśmy dbali o nasze miasto i też poprzez taki konkurs chcemy wyjść  z takim 

apelem, bo konkurs, który organizowany jest przez Urząd Miasta dla młodych ludzi, 

którzy w formie takiego nowoczesnego przekazu filmowego, w krótkim filmiku pokażą, 

że musimy wspólnie podjąć ten trud i zadbać o to, co tutaj robimy, bo tych placów 

zabaw może być bardzo dużo, ale musimy też o nie dbać. Nawiązując do budżetu 

obywatelskiego, stwierdził,  że takie tez pomysły się pojawiają, chociażby w Szkole 

Podstawowej Nr 4, tam powstanie plac zabaw, ale widzimy też, że takich terenów gdzie 

place zabaw mogłyby powstać w miejscach gdzie potrzeba i tutaj mówimy o dużych 

osiedlach mieszkaniowych, to nie ma, bo są tam bloki i są to tereny prywatne, nie są 

to tereny miejskie. Kilka lat temu realizowaliśmy program OSA, czyli tych stref 

aktywności sportowych i też mieszkańcy wskazywali tereny na osiedlach właśnie 

spółdzielni mieszkaniowych, wspólnot, żeby tam zrealizować strefę aktywności, ale 

niestety nie możemy realizować inwestycji miejskich na nie swoim terenie, więc tam 

gdzie dużo młodych   mieszkańców mieszka, tam są już tereny, gdzie my jako miasto 

za wiele nie możemy zrobić. 
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Zbigniew Prosińki – radny 

Stwierdził, że co prawda jest to temat na interpelację, ale nie chciałby tracić 

czasu, wie, że okres wakacyjny, to prosiłby o szybkie podjęcie działania. Spacerując 

ostatnio po Parku Jan Pawła II próbował odczytać niektóre myśli Jana Pawła II, które 

są wygrawerowane na tych tablicach i przyzna, że są one kompletnie nieczytelne. Nie 

wie kiedy one zostały wygrawerowane, ale bardzo prosi, żeby to poprawić, bo  w tej 

chwili kompletnie nie da się niektórych tablic przeczytać. 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Odpowiadając na prośbę  Radnego stwierdził, że jest już to robione. 

Maciej Borysewicz – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

Zwrócił uwagę, że jak jedziemy Al. Legionów i jest skrzyżowanie przebudowane 

z Dworną, to od dawna jest na rogu sklep spożywczy, tam był sklep rybny, teraz chyba 

jest warzywny a zaraz zanim stoi „zabytek architektury szczękoblaszak”. Stwierdził, że  

należy go usunąć, bo już kilkanaście osób zwracało mu uwagę. Poprosił o wyjaśnienie 

czy tam była dzierżawa na to stoisko, czy ona się skończyła, jeżeli tak to trzeba go 

usunąć.  

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

Stwierdził, że jeżeli Państwo zwrócili uwagę, to dobrze, jeżeli nie to podpowie, 

że wzdłuż całej ulicy Legionów, ale nie tylko tam, w zasadzie w całym mieście 

likwidujemy te wszystkie baraki, blaszaki, jakieś kontenery. Radny słusznie zauważył, 

że chyba mamy już inne czasy i tamte słusznie minęły i te pozostałości trzeba 

porządkować. W zasadzie wzdłuż całej Legionów, choćby przy dworcu już zniknęły te 

wszystkie kontenery i sklepiki tak posadowione. Tutaj, o ile dobrze pamięta, jest to 

teren prywatny, ale upewni się. Natomiast cały ten budynek, ten skwer i sklepik jest 

działką prywatną, więc tam gdzie jest to prywatne, to działania mamy bardzo 

ograniczone, ale słuszna uwaga, żeby to jednak zabrać. 

 Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

  Stwierdził, że radni już taką informację otrzymali, ale chciałby też tutaj oficjalnie 

Państwa Radnych dzisiaj jeszcze zaprosić, sesja wcześniej się skończyła, mają dwie 

godziny do oficjalnego otwarcia ulicy Dwornej, więc jeżeli Państwo radni dysponują  

czasem, to serdecznie zapraszają, żeby wspólnie z nimi w taki sposób symboliczny 

otworzyli ulicę Dworną. 

Tadeusz Kowalski – radny 

 Stwierdził, że chciałby jeszcze zapytać Pan Prezydenta na ile to jest formalne a 

na ile to jest tymczasowe, jak jest ulica Dworcowa i skręcamy w pierwsza ulicę w lewo, 

tam są takie różnego rodzaju sklepy i ostatnio, przynajmniej kilka dni temu zauważył, 

że są takie stragany z odzieżą, które w sposób ewidentny utrudnią ruch na tej ulicy, 

która jest dwukierunkowa. Ta ulica nie ma nazwy, to jest zaraz za apteką i są takie 

stragany po lewej i po prawej stronie, które strasznie utrudniają przejazd. Poprosił  

o interwencję  czy wyjaśnienie w tej sprawie. 
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Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta 

Stwierdził, że wyjaśnią tę kwestię, bo rozumie, że są to stragany poza terenem 

targowiska miejskiego, więc tę kwestię przekażą już MPGKiM. 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego zamknęła obrady XLI 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży. 

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej Łomży 

 

Alicja Konopka 
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I.Jankiewicz 


